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Transportudvalget har i brev af 27. april 2023 stillet mig følgende 

spørgsmål (TRU alm. del), som jeg hermed skal besvare. Spørgs-

målet er stillet efter ønske fra Torsten Gejl (ALT). 

Spørgsmål nr. 179: 

Finansieringen af Lynetteholm er baseret på, at By og Havn får 

penge for at tage imod jord, der så kan fyldes i havet, så man kan 

anlægge Lynetteholmen. Nu viser det sig, at al slammet, der bliver 

gravet op, skal fyldes i perimeteren i stedet for i Køge bugt. Det vil 

sige, at der bliver mindre plads til jord og dermed færre indtægter. 

Vil ministeren redegøre for, hvor meget mindre indtægter der er 

tale om? Og hvordan vil ministeren finansiere Lynetteholmen i ste-

det? 

Svar: 

Den 31. maj 2022 blev der indgået en politisk aftale om tilpasning 

af Lynetteholm og forundersøgelse af stormflodssikring, som bl.a. 

betød, at der ikke længere skal ske klapning i forbindelse med an-

lægget af Lynetteholm, da gytjen i stedet skal placeres i Lynette-

holm.  

Konkret betyder det, at der skal indbygges ca. 2 mio. tons gytje i 

Lynetteholm, som har en samlet kapacitet på ca. 80 mio. tons. An-

lægsomkostningerne forventes fortsat at kunne finansieres gennem 

indtægter fra modtagelsen af overskudsjord, selvom der indbygges 

gytje. 

Med venlig hilsen 

Thomas Danielsen 
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